

ကျောင်းခရိုင်နံပါတ်- 1
ဒင်းဟားမြို့တော်နှင့် စီရင်စုအတွင်း
ကိုလိုရာခိုပြည်နယ်
ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် - _____

လုံခြုံဘေးကင်း၍ လိုက်လံစွာကြိုဆိုသော ကျောင်းခရိုင်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်

စင်စစ်အားဖြင့် ဒင်းဟားအစိုးရကျောင်းများအနေဖြင့် ကျောင်းသူ/သားများအား ၎င်းတို့၏ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုဆိုင်ရာသတ်မှတ်ချက် မည်သို့ ပင်ရှိစေကာမူ လုံခြုံမှုနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာမှုတို့ရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဟူ၍ သိရှိထားလျက်ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ၎င်းတို့ အား လုံခြုံမှုရှိသည့်အပြင် လိုက်လံစွာကြိုဆိုမှုရှိသည့် ပညာသင်ကြားရေး ဝန်းကျင်များကို ဖန်တီးဆောင်ရွက်ပေးရန် အထူး ရည်သန်လျက် ရှိပါသည်။ ထိုဝန်းကျင်များသည် ၎င်းတို့ ပညာရေးအပေါ် အထူးအာရုံစိုက် သင်ယူလေ့လာမှုပြုနိုင်မည့် ဝန်းကျင်များပင် ဖြစ်ပါသည်။

စင်စစ်အားဖြင့် ကျောင်းသူ/သားများအား ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိသော ရှာဖွေမှုများ၊ ဖမ်းဆီးမှုများပြုလုပ်ခြင်းတို့မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုထားသည့် စတုတ္ထမြောက် ဖြည့်စွက်ထားသည့် အခွင့်အရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ သူငယ်တန်းမှ 12 တန်းအထိ အစိုးရကျောင်းများတွင် အခမဲ့ပညာသင်ခွင့်ရရှိစေမည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခွင့်အရေးတို့ အပါအဝင် ကျောင်းသားများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ပေးရန် ဘုတ်အဖွဲ့အနေဖြင့် အားထုတ်ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

စင်စစ်အားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျောင်းများအတွင်းသော်လည်းကောင်း၊ ကျောင်းကြိုပိုဝန်ဆောင်မှု လမ်းကြောင်းများအတွင်းသော်လည်းကောင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့ ကျောင်းခရိုင်၏ ပိုင်နက်နယ်မြေ အတွင်းသော်လည်းကောင်း၊ သို့မဟုတ် ကျောင်းလုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများအတွင်း ပြုလုပ်သော ဖက်ဒရယ်အစိုးရ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေတည်မြဲရေး လုပ်ဆောင်ချက်များသည် သင်ကြားရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကို သိသာထင်ရှားစွာ နှောင့်ယှက်မှုပြုခြင်းဟု လည်းကောင်း၊ ကျောင်းသူ/သားများအားကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှု မရှိသော ရှာဖွေမှုများ၊ ဖမ်းဆီးမှုများပြုလုပ်ခြင်းတို့မှလွတ်ငြိမ်းခွင့်၊ အခမဲ့အစိုးရကျောင်းပညာသင်ကြားနိုင်ခွင့်ကို သို့မဟုတ် ကျောင်းသားများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခွင့်အရေးများကို သိသာထင်ရှားစွာ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်သည်ဟုလည်းကောင်း ကျောင်းဘုတ်အဖွဲ့မှ မှတ်ယူမည်ဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ထို့ကြောင့် ယခုဆုံးဖြတ်လိုက်သည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ကျောင်းသားများ၏ လျှို့ဝှက်အချက်အလက်များကို ကာကွယ်ရန်နှင့် သင်ကြားရေး ပတ်ဝန်းကျင်များအား ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေ တည်မြဲရေးလုပ်ဆောင်ချက်များဖြင့် နှောင့်ယှက်မှု မပြုနိုင်စေရေး တို့အတွက် ကျောင်းခရိုင်အနေဖြင့် ၎င်းတွင် ရှိသော ဥပဒေဘောင်တွင်းမှ လုပ်ပိုင်ခွင့်အားလုံးဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အောက်ပါလုပ်ဆောင်ချက်များမှာ အပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ယင်းဥပဒေများသာ လျှင် ဖြစ်ရမည်ဟု အကန့်အသတ်မရှိပါ။

- ကျောင်းခရိုင်အနေဖြင့် ကျောင်းသားများ၏ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရေးဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်တစ်စုံတရာကိုမျှ ရယူခြင်း သို့မဟုတ် သိမ်းဆည်းခြင်းမပြုသည့် ၎င်း၏ ကျင့်သုံးမှုအတိုင်း ဆက်လက်ကျင့်သုံးသွားမည်ဖြစ်သည်။
- (က) ကျောင်းခရိုင်တစ်ခုခု သို့မဟုတ် အခြားကျောင်းပိုင်နက် နယ်မြေအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ (ခ)ကျောင်းသူ/သား တစ်ဦးသည် ကျောင်းလုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု တစ်ခုအတွင်း သို့မဟုတ် ကျောင်းကြိုပိုယာဉ်အားအသုံးပြုနေစဉ် အတွင်း ကျောင်း၏ ကြီးကြပ်မှု အောက်တွင်ရှိနေစဉ် အဆိုပါ ကျောင်းသားနှင့် အဆက်အသွယ်ပြုလုပ်ရန်အတွက်လည်းကောင်း (ဂ)ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျောင်းသားများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းအချက်အလက်တစ်စုံတရာအတွက်လည်းကောင်း ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရေးဆိုင်ရာဖက်ဒရယ်အစိုးရ အရာရှိတစ်ဦး၏တောင်းဆိုမှုတစ်ခုခုကို ခရိုင်အထွေထွေအကြံပေးရုံးသို့ ချက်ချင်းပေးပို့သွားမည်ဖြစ်သည်။
- အဆိုပါတောင်းဆိုမှုမျိုးအား တုန့်ပြန်ရာတွင် ခရိုင်အထွေထွေအကြံပေးရုံးသည် ဥပဒေအရလိုအပ်ခြင်းမဟုတ်ပါက ကျွန်ုပ်တို့ကျောင်းသူ/သားများ၏ အချက်အလက်များကို မျှဝေသွားမည်မဟုတ်ဘဲ ကျောင်းသူ/သားများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာ ရပိုင်ခွင့်များကိုကာကွယ်နိုင်ရန် ခရိုင်၏ ဥပဒေဘောင်တွင်းမှ လုပ်ပိုင်ခွင့်အားလုံးကို အသုံးပြု၍ ကာကွယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။
- ဥပမာ- အထွေထွေအကြံပေးရုံးအနေဖြင့် ဖက်ဒရယ်အစိုးရ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တရားသူကြီး သို့မဟုတ် အောက်ရုံးတရားသူကြီးတစ်ဦးမှ ထုတ်ပေးသော အကျုံးဝင်သည့် ရှာဖွေဝရမ်းတစ်ခုကို အရာရှိမှ တင်ပြခြင်းမပြုနိုင်လျှင် ကျွန်ုပ်တို့ကျောင်းသားများနှင့်ပတ်သက်၍ ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။ အလွန်ဖြစ်ခဲ၍ ရှားပါးသည့် ဖက်ဒရယ်ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် အရေးပေါ်အခြေအနေမျိုးတွင် ရှာဖွေဝရမ်းမပါပဲ လုပ်ဆောင်ခွင့်ရရန် ခရိုင်ဝန်ထမ်းများအား ဥပဒေအရ လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ အရေးပေါ်အခြေအနေဆိုသည်မှာ ရာဇဝတ်မှုသံသယရှိသောတရားခံလွတ်မြောက်သွားခြင်း သို့မဟုတ် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ သက်သေအထောက်အထားဖျက်ခံရနိုင်ချေရှိသည့် အခြေအနေများတွင် ဥပဒေဝန်ထမ်းများ ပါဝင်ပတ်သက်မှုရှိသည့် အခြေအနေများကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ ကျောင်းသားများ ကျောင်းလုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း အရေးပေါ်အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်ရန်မှာ အလွန်အလွန်ကို ခဲယဉ်းမည်ဖြစ်သည်။

ထပ်မံ၍ဆုံးဖြတ်ထားသည်မှာ ကျောင်းခရိုင်အနေဖြင့် ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေတည်မြဲရေး လုပ်ဆောင်ချက်များကြောင့် သက်ရောက်မှုရှိနိုင်သည့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကျောင်းသားများ၏ လုံခြုံဘေးကင်းရေးနှင့်ကောင်းကျိုးရရှိစေရေး ကူညီပေးနိုင်ရန်အတွက် ၎င်းတို့၏ လက်ရှိ ပဋိပက္ခနှင့်အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ပါက သင်တန်းများ၊ အခြားရင်းမြစ်များဖြင့် ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင်-

ထပ်မံ၍ဆုံးဖြတ်ထားသည်မှာ ခရိုင်အနေဖြင့် အများသုံးဘာသာစကားများဖြင့် ရေးသားထားသော ဤဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကျောင်းနယ်မြေတိုင်းတွင် ကပ်ခြင်း၊ ကျောင်းခရိုင်ဝန်ထမ်းများနှင့် မိဘများထံသို့ပေးပို့ခြင်းများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ထို့အပြင်-

ထပ်မံ၍ဆုံးဖြတ်ထားသည်မှာ ကျောင်းကြီးကြပ်ရေးမှူးအနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုအပ်သော မူဝါဒများနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ဤဆုံးဖြတ်ချက်များကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်အသိပေးရင်းပြသွားမည်ဖြစ်သည်။

Anne Rowe | ကျောင်းအုပ်ကြီး

Happy Haynes | အတွင်းရေးမှူး